
Snad nás příští rok čínská ambasáda neutluče 
 

Pět let si v Úpici připomínáme povstání Tibeťanů proti okupaci jejich země 
komunistickou Čínou. Od roku 2007 se k akci Vlajka pro Tibet připojuje i město Úpice. 
Připomínka genocidy na malém národě není jen symbolické gesto, ale i vyjádření nesouhlasu 
s porušováním lidských práv. Akce Vlajka pro Tibet nemá za úkol bojovat za samostatnost 
Tibetu, ale upozorňovat na likvidaci tibetské kultury.  

Symbolem vzdoru Tibeťanů je pro nás Evropany především osobnost Dalajlámy. 
Martin Kratochvíl, cestovatel a hudebník, se v úvodním slově zmínil o setkání s touto 
charismatickou persónou, která Českou republiku díky prezidentu Václavu Havlovi velmi 
často navštěvuje. Úpická premiéra filmu „Po stopách sněžného levharta“ mapovala náročný 
terén v oblasti nepálsko – tibetských hranic. 

Příjemným zážitkem bylo vystoupení Waltera Erbera z Náchoda, který se 13 let 
zabývá hrou na tibetské mísy a korejskými masážemi SU – YOK. Závěrečná meditace byla 
silným zážitkem i pro něho samotného: „Meditování v tělocvičně společně se 40 lidmi jsem 
ještě nezažil.“ 

Letošní připomínka 61. výročí se nesla v napjatém duchu. Mnohé české instituce  
ve strachu z čínské reakce nevyvěsily Tibetskou vlajku. V Bratislavě v loňském roce za 
dohledu policie rozháněla čínská ochranka klidné demonstranty. Je více než patrné, že vliv 
komunistické Číny na území naší země je stále větší, a to nejen ekonomicky, ale i politicky.  

Letošní netradiční setkání se uskutečnilo v tělocvičně ZŠ Úpice-Lány za účasti necelé 
stovky diváků, což je rekordní účast. Doufejme, že v příštích letech nebudeme muset přejít do 
ilegality v obavě, že nás bude vyšetřovat policie.  

Reportáž s rozhovory hlavních aktérů najdete na www.televize-js.cz.  
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